

**HONORARY CHAIRMAN**  
Rabbi Shimon H. Alouf

**Honorees**  
Ada Aharoni Ph.D.

**Founders**  
Desire L. Sakkal *President*  
Victor D. Sanua Ph.D. *vice-President*  
Joseph E. Mosseri *Secretary*  
Menahem Y. Mizrahi Ph.D. *Treasurer*  
Elie M. Mosseri  
Nissim C. Sabban

**Executive Board**  
Joseph E. Mosseri *President*  
Jacques H. Douek *vice-President*  
Sam M. Mizrahi *Secretary*  
Matthew Salmon *Treasurer*

**Trustees:**  
Elie Fteha

**Director**  
Desire L. Sakkal

**Regional Offices**

Ada Aharoni Ph.D.  
President of IFLAC. The International  
Forum for the Culture of Peace (Haifa,  
Israel)

Levana Zamir *Tel Aviv Israel*



# HISTORICAL SOCIETY OF JEWS FROM EGYPT

P.O BOX 230445 BROOKLYN, NY 11223

FAX 718-998-2497

<http://www.hsje.org>

November 16, 2015

Ambassador Gérard Araud,  
The Embassy of France  
4101 Reservoir Road, N.W.  
Washington, D.C. 20007

[info@ambafrance-us.org](mailto:info@ambafrance-us.org)

The Historical Society of Jews from Egypt would like to present its condolences to the people of France, following the dastardly massacres perpetrated in Paris by Islamic fundamentalists. This attack is an attack on all humanity and shows a degree of evil not seen in the world since the Nazis. Whether directed against Israel, Egypt, France, Lebanon, Libya, or Russia, the scourge of terrorism must be eradicated from the face of the earth, and we trust you will continue to work with all concerned towards that end.

We, Jews born in Egypt and their descendants, are particularly sensitive to these events because French is our native language, the one we remember most fondly, and we do not forget the hospitality France showed us when we were expelled from Egypt, and for which we will forever be thankful.

L'Association Historique de la Communauté Israélite d'Egypte voudrait présenter ses condoléances au peuple de France, après les massacres ignobles perpétrés à Paris par les fondamentalistes islamiques. Cette attaque est une attaque contre l'humanité toute entière et constitue un fléau sans précédent dans le monde depuis les Nazis. Qu'elle cible Israël, l'Egypte, la France, le Liban, la Libye ou la Russie, la plaie du terrorisme doit être éradiquée de la surface de la terre, et nous espérons que vous continuerez à travailler avec toutes les parties intéressées à cette fin.

Nous, Juifs originaires d'Egypte et leurs descendants, sommes particulièrement sensibles à ces événements, parce que le Français est notre langue maternelle, celle dont nous nous souvenons avec le plus d'affection, et nous n'oublions pas l'hospitalité que la France nous a offert lors de notre expulsion d'Egypte, et pour laquelle nous serons toujours reconnaissants.

We Stand as One

Respectfully yours,

Joseph E. Mosseri  
President